
Komentarz do Ewangelii 

Niedziela, 19 lipca 2020 

Konsekwencje grzechu pierworodnego  
Biblijna scena wypędzenia z raju również w sposób symboliczny 

tłumaczy inną, niełatwą do wyjaśnienia kwestię: dlaczego wraz z 

przyjściem na świat dziedziczymy grzech pierworodny? Skoro w żaden 

sposób nie jesteśmy winni tego grzechu, dlaczego tak mocno musimy 

doświadczać jego skutków? Pierwsi rodzice otrzymali dar pierwotnej 

świętości i sprawiedliwości dla całego rodzaju ludzkiego. Ponieważ 

dar ten nie został przyjęty, dlatego też skutki tego miały dotknąć 

całą ludzkość. Pierwsi rodzice popełniając grzech osobisty przyczynili 

się do zniekształcenia własnej natury i od tego momentu żyjąc w stanie 

upadku przekazali już tę skazę swemu potomstwu. Każdy z nas w 

konsekwencji dziedziczy ten stan. Grzech pierworodny jest nazywany 

„grzechem” w sposób analogiczny; jest grzechem „zaciągniętym”, a 

nie „popełnionym”, jest stanem, a nie aktem (por. KKK 404). 

3. Bóg jednak dał człowiekowi nadzieję na przezwyciężenie zła. 

Zwycięstwo nad grzechem zostało nam zapewnione dzięki pokonaniu 

ludzkiego grzechu i śmierci przez śmierć i zmartwychwstanie Chrystusa. 

Podkreślił to św. Paweł w liście do Rzymian: „Jak przestępstwo jednego 

sprowadziło na wszystkich ludzi wyrok potępiający, tak czyn 

sprawiedliwy Jednego sprowadza na wszystkich ludzi usprawiedliwienie 

dające życie” (Rz 5,18; por. KKK 402).  

Jak czytamy w Katechizmie, sakrament chrztu świętego gładzi 

wszystkie nasze grzechy łącznie z grzechem pierworodnym. Pozostają w 

nas jednak konsekwencje grzechu. Chrzest nie zabezpiecza nas przed 

skutkami zła, cierpieniem, chorobą, umieraniem (por. KKK 1264) oraz 

skłonnością do złego. Natomiast w świetle tego sakramentu ludzkie 

zmaganie się z ciężarami życia nabiera nowej wartości. Nadzieja 

nowego życia otrzymana na chrzcie świętym sprawia, że wytrwałość w 

walce ze skutkami grzechu pierworodnego nie tylko powoduje, że ludzie 

mogą żyć w pełniejszej harmonii między sobą, nie tylko uszlachetnia 

ludzką osobowość, ale także staje się źródłem wiecznie trwałej nagrody 

w niebie.  

4. Zapamiętajmy: Konsekwencją grzechu pierworodnego jest 

to, iż natura ludzka została osłabiona w swoich władzach, poddana 

niewiedzy, cierpieniu i panowaniu śmierci. Jest ona skłonna do 

grzechu - tę skłonność nazywa się „pożądliwością” (por. KKK 416 – 

418). Chrzest gładzi grzech pierworodny, nie niweluje jednak jego 

konsekwencji. 
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Rada Polskiego 

Apostolatu: 
Anna Standish 

Wiktor Błach 

Lidia Błach 

Wanda Komor 

Adam Śniady 

Grzegorz Kwiatkowski 
 

Msze święte: 
Każdej niedzieli o 14:00 

St. Marguerite d'Youville, 
85 Gloster Rd. 
Lawrenceville, GA 30044 
 
Pierwsza i druga niedziela  
miesiąca o godz. 19:00 

"Mary Our Queen" 
6260 The Corners Parkway, 
Norcross, GA 30092 
 
Spowiedź święta: 30 minut przed 
każdą Mszą świętą. 

 

http://www.pcaaa.org/index.html


Biuletyn: 
19 lipca 2020 

XVI niedziela zwykła 
Panie, Ty jesteś dobry i łaskawy 

 
******************************************************************************************************** 
Intencje Mszalne  

Niedziela, 19 lipca 2020 
Md’Y – 2:00pm 
Niedziela, 26 lipca 2020 
Md’Y – 2:00pm +Edward Janewicz (1. rocz) 
 

OGŁOSZENIA 
Służba liturgiczna 
19 lipca, niedziela, godz. 14.00 

Czytanie pierwsze: Mateusz Molęda 
Czytanie drugie: Patryk Molęda 

Składki 
12 lipca     - $ 843 

Brak      - $ 557 

Potrzebna tygodniowa składka $1400  

Bóg zapłać za złożone ofiary.  
 

 

Kilka przypomnień 

Covid-19 
W związku z nadal istniejącym zagrożeniem zachorowania na 

Covid-19 dyspenza od obowiązku uczestniczenia w 

niedzielnej mszy świętej została przedłużona do 2 sierpnia 

1. Jak przyjedzicie na mszę po odpięciu pasów bezpieczeństwa, 

zdezynfekujcie ręce i załóżcie maski.  

2. PAMIĘTAJCIE o zachowaniu odległości 2 m pomiędzy 

osobami z którymi nie mieszkacie razem.  PROSZĘ O 

NOSZENIE MASECZKI.  

3. PROSZĘ pamiętać o zachowaniu odległości 2 m  pomiędzy 

osobami z poza waszego domu. SZCZEGÓLNIE zalecam to 

osobom które uwielbiaja siedzieć licznie w ławkach z tyłu 

kościoła. Nie lękajcie się oltarza. Oficjalnie jest ograniczenie 

do 25% nominalnej pojemności, ale sądzę że Wszyscy się 

pomieścimy z zachowaniem odległosci. W KOSCIELE TEŻ 

PROSZĘ O NOSZENIE MASECZKI.  

4. KOMUNIA będzie TYLKO na rękę pod 1 postacią.  

5. Po mszy proszę NIE GROMADZIĆ SIĘ w przedsionku 

kościoła 

W związku z rosnącą liczbą przypadków 

wirusa, w tym roku festiwalu pierogów  

NIE BĘDZIE 

12 lipca 


